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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 24 lipca 2018 roku 

Numer: 35 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: liczby wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i liczby 

punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

w miejscu sprzedaży na poszczególnych osiedlach w Poznaniu  

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1875) i § 13 ust. 1 uchwały numer LXXX/1202/V/2010 

Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu Miasta Poznania 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303), uprzejmie proszę o odpowiedź na 

niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Wiosną i latem 2018 roku w strukturach władzy wykonawczej i władzy uchwałodawczej 

Miasta Poznania, a także w strukturach części osiedli (jako jednostek pomocniczych Miasta 

Poznania), podjęte zostały intensywne rozważania dotyczące określenia na nowo 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie poszczególnych 

osiedli (jako jednostek pomocniczych Miasta Poznania), odrębnie dla między innymi: 

poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych i zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży. Rozważania te związane są 

z wejściem w życie nowych przepisów dotyczących wychowania w trzeźwości 

i przeciwdziałania alkoholizmowi, obowiązujących od dnia 9 marca 2018 roku. W toku 
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prowadzonych dyskusji okazało się, że Rada Miasta Poznania i poszczególne rady osiedli nie 

otrzymały zestawień wskazujących aktualną liczbę wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na poszczególnych osiedlach 

w Poznaniu i wskazujących aktualną liczbę punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na poszczególnych osiedlach w Poznaniu. 

Z tej przyczyny organy uchwałodawcze Miasta Poznania i poszczególnych osiedli nie miały 

wiedzy o obecnym stanie i stąd nie miały punktu odniesienia w postaci obecnego stanu wobec 

stanu proponowanego jako optymalnego dla danego osiedla, biorąc pod uwagę nie tylko 

korzyść przedsiębiorców prowadzących sprzedaż napojów alkoholowych, lecz przede 

wszystkim cele przepisów o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

w tym obowiązki podejmowania działań zmierzających do ograniczania spożycia napojów 

alkoholowych oraz zmiany struktury ich spożywania, inicjowania i wspierania przedsięwzięć 

mających na celu zmianę obyczajów w zakresie sposobu spożywania tych napojów, działania 

na rzecz trzeźwości w miejscu pracy, przeciwdziałania powstawaniu i usuwania następstw 

nadużywania alkoholu. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaka jest aktualna liczba wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na poszczególnych 42 osiedlach (jako 

jednostkach pomocniczych Miasta Poznania) dla poszczególnych rodzajów napojów 

alkoholowych, to jest oddzielnie na następujące rodzaje napojów alkoholowych: 

 

a) do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo, 

 

b) powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa), 

 

c) powyżej 18% zawartości alkoholu, 

 

2) jaka jest aktualna liczba punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia w miejscu sprzedaży na poszczególnych 42 osiedlach (jako jednostkach 

pomocniczych Miasta Poznania) i ogólnie jakie rodzaje napojów alkoholowych są 

sprzedawane w tych punktach (wszystkie rodzaje i piwo, niektóre rodzaje, czy tylko 

piwo). 

(-) Andrzej Rataj 


